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Biatorbágy Város Oktatásfejlesztési koncepciójával összefüggő kérdésekről 

Oktatásszakmai fejlesztési lehetőségekről 
 
Ismeretes, hogy Biatorbágy Város Képviselő-testületének 156/2011. (09.15.) Öh. sz. 
határozata alapján az általános iskolában is elindult az oktatásfejlesztési, oktatásszervezési 
feladatokkal kapcsolatos előkészítő munka.   
 
A közoktatási szakértő mellékelt „javaslatával” egyetértésben javaslom, hogy az Oktatási 
Bizottság soron következő rendes ülésén döntsön egy rendkívüli, kibővített bizottsági ülés 
összehívásáról, annak témaköréről, menetrendjéről. A rendkívüli ülés kizárólag az előttünk álló 
oktatásfejlesztési feladatokkal foglalkozna és a szakértő által fontosnak ítélt alapkérdésekre adna 
válaszokat.  
 
Köztudott, hogy jelentős országos törvényváltozások vannak kialakulóban, amelyek végső 
formájukban döntő módon befolyásolják majd a helyi oktatásfejlesztési lehetőségeket, azonban 
elkerülhetetlen, hogy saját elképzeléseinket addig is közös nevezőre hozzuk. Így az országos 
törvénykezéssel mintegy párhuzamosan fokozatosan felkészülünk a jövőnket érintő 
oktatáspolitikai döntésekre.  
 
Biatorbágy, 2011. 10.10. 

Szakadáti László képviselő, alpolgármester 



JAVASLAT 

az Oktatási Bizottság rendkívüli, kibővített ülésére 

 

Biatorobágy Képviselő-testülete egy hosszú távú koncepció keretében kívánja meghatározni a 

város közoktatási rendszerét, intézményhálózatának és a szakmai munka eredményességének 

fejlesztését. Éppen azért, mert legalább két évtizedes távlatban kell végiggondolni a teendőket, 

szükséges, hogy alapos szakmai és politikai egyeztetések alapján kerüljön végleges formájában a 

döntéshozók elé a koncepció szövege. 2011 júliusára elkészült egy szövegváltozat, amelyhez 

többen írásos véleményt fűztek, illetve az Oktatási Bizottság szeptember 5-ei ülésén elkezdte első 

olvasatban tárgyalni az anyagot. Világossá vált, hogy a bizottsági ülés hagyományos keretei nem 

teszik lehetővé a széles szakmai közélet szereplőinek bevonását a folyamatba, ezért javasoljuk, 

hogy egy kibővített bizottsági ülés keretében, sajátos munkamódszer segítségével kerüljön 

megvitatásra a koncepció az alábbiak szerint: 

 

Legyenek résztvevők a szülők, a fenntartó képviselői, az intézmények delegáltjai, beleértve a 

szakszolgálatokat, megjelenítve a nemzetiségi oktatás és a sajátos nevelési igényű gyermekek 

képviseletét is.  

 

A kibővített bizottsági létszám ne haladja meg a 16 főt. Az ülés résztvevői 4-4 fős csoportokban 

dolgozzák ki az egyes témaköröket, amelyet a csoportok egy-egy tagjának tolmácsolásában 

ismernek meg a többiek. A különböző szakterületek képviselőinek vitája, a vélemények ütköztetése 

után alakul ki a konszenzuson nyugvó álláspont. Az oktatásért felelős alpolgármester és a 

közoktatási szakértő összegzi az elképzeléseket, amelyek beépülnek a koncepció szövegébe, s az 

így elkészített változat kerül az Oktatási Bizottság majd a Képviselő-testület elé. 

 

Javasolt témakörök: 

 
1. Képzési kínálat a városban: Milyen emelt szintű képzések, (régi szóhasználattal tagozatok) 

legyenek a városban? Hozzunk-e létre középfokú oktatást, ha igen, mikor, melyik formáját? 

2. Iskolaszerkezet: Legyen-e több, minden tekintetben önálló intézmény, vagy egy közös igazgatás 

alatt több, nagy szakmai és vezetési önállósággal rendelkező tagintézményre tagolódjék az 

iskola?  

3. Intézményfenntartás: Váljék-e valamennyi intézményünk állami fenntartásúvá és a város feladata 

korlátozódjék az infrastruktúra biztosítására, vagy Biatorbágy szeretne nagyobb hatást gyakorolni 

a helyi oktatásügy szakmai, tartalmi elemeire, s ezért hajlandó anyagilag is támogatni az 

intézményeit? 

4. Az alapfokú művészetoktatás jövője: Elegendő-e, ha az egésznapos iskola programjainak 

végeztével, 16 óra után kezdődhetnek a művészeti órák, vagy van más megoldás? 

5. Pedagógiai szakszolgálatok (korai fejlesztés, nevelési tanácsadás, logopédia, fejlesztő pedagógia): 

Elegendő-e a jelenlegi kapacitás, lehetne-e jobban kihasználni? Optimális-e a finanszírozás? A 

jelenlegi ellátási formák biztosítják-e a megfelelő szakmai irányítást és felügyeletet? Elégedettek 

vagyunk-e az eredményekkel? 

Az ülés tervezett időtartama kb. 5-6 óra. A résztvevők előzetesen háttéranyagokat, elemzéseket, 

számadatokat kapnak. Az eseményről beszámoló készül a helyi médiában. A rendezvény 

megtartásának határideje 2011. november 20. a munkaanyag feldolgozása, december 10-ig 

megtörténik. 

2011. október 8. 

Ihászné Pálfi Katalin 

közoktatási szakértő 


